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§ 1  
Mötets öppnande 

Ordförande Marie Arsenian-Henriksson hälsar välkommen och förklarar dagens möte 

öppnat. Ordförande passar på att välkomna de nya studentrepresentanterna Israa Fadhil 

och Erik Hyllner följt av en kort presentationsrunda. 

§ 2  
Justering av dagens protokoll 

Christian Giske utses att jämte ordföranden justera dagens protokoll. 

§ 3  
Godkännande av föredragningslista 

Christian Giske ber att få lägga till ett ärende kring biosäkerhetskommittén. Ärendet 

kommer att tas upp under övriga ärenden. Föredragningslistan godkänns. 

§ 4  
Anmälan av föregående protokoll 

Protokollen för 2024-12-16 och 2024-11-13 (sammanträden) läggs till handlingarna. 

§ 5  
Anmälan av ordförandebeslut 

2024–70 Harald Jeanssons stiftelse samt Harald och Greta Jeanssons stiftelse 

2025–03 Utseende av ledamöter till styrgruppen för FIELD/WISE 

2025–05 Förslag på ledamöter och ersättare med vetenskaplig kompetens till 

Etikprövningsmyndigheten, verksamhetsregion Stockholm 

2025–08 Beslut om utnämning av sakkunnig för Loo och Hans Ostermans stiftelse, nr 

82, för perioden 2025–2027 

2025–09 Beslut om utnämning av sakkunnig för Gösta Fraenkels stiftelse, nr 106, för 

perioden 2025–2027 

 

Ordförandebesluten läggs till handlingarna. 
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§ 6  
Dialog med Peter Allebeck - ledamot i Nämnden för prövning av oredlighet i 
forskning (Npof)     

Peter Allebeck informerar om arbetet i Nämnden för prövning av oredlighet i forskning 

(Npof). Föredragande börjar med att ge en bakgrund till Npof:s uppdrag samt vad som 

avses med oredlighet, därefter beskrivs forskningshuvudmännens ansvar. Ärenden till Npof 

kan överlämnas på tre sätt: från forskningshuvudmän, privatpersoner samt egeninitierade 

ärenden. 40 % av ärendena rör medicin. 52 % frias, 30 % avvisas och 18 % fälls. De personer 

som fälls kan överklaga till förvaltningsrätten. Föredragande resonerar kring skillnaden 

mellan slarv och manipulation, dvs oredlighet, och hur nämnden arbetar för att identifiera 

detta.  Slutligen går föredragande igenom råd som minskar risken för grov oaktsamhet. 

En diskussion följer kring bl a var gränsen går mellan Npof:s och lärosätenas uppdrag samt 

vilket stöd som erbjuds vid KI till forskare som blir anmälda.  

§ 7  
Diskussion kring Infrastrukturnämndens strategiska arbete 

Karin Dahlman Wright föredrar ärendet. Karin inleder med att berätta om infrastruktur-

nämndens (IN) arbete, mål och strategier. Under 2024 påbörjades ett strategiskt arbete för 

att bidra till att IN når sina mål och att skapa en grund för prioritering av nämndens insatser. 

Karin går igenom strategins upplägg. De olika delarna berör bland annat KI-forskares behov 

av och tillgång till forskningsinfrastruktur samt deras möjlighet att nyttja både nationella 

forskningsresurser och e-infrastruktur. 

Diskussion följer, bland annat om prioriteringar för strategiska satsningar och driftstöd inom 

IT och datalagring. En ledamot betonar att detta område är kraftigt underfinansierat. 

Möjligheten att samarbeta med exempelvis KTH för att bygga upp en gemensam 

datalagringslösning diskuteras, men det påpekas att varje lärosäte sannolikt kommer 

behöva ha sin egen infrastruktur för datalagring. Frågor ställs också kring den planerade 

internationella rådgivande kommittén (international advisory board), där en ledamot 

framhåller att KF gärna deltar i samplaneringen. 

§ 8  
Vetenskapsrådets nationella utvärdering av medicinska och farmaceutiska 
grundvetenskaper 

Natalija Buza-Vidas är föredragande i ärendet. Vetenskapsrådet (VR) genomför ämnesvisa 

utvärderingar på uppdrag av regeringen. Under perioden 2024–2025 genomför VR en 

nationell utvärdering av medicinska och farmaceutiska grundvetenskaper. Syftet med 

utvärderingen är att ge en nationell bild av forskningens vetenskapliga kvalitet och 

betydelse, främja utveckling av svensk forskning, samt ge en grund för kvalitetsutvecklande 

åtgärder som vidtas av lärosäten, regering och finansiärer. Karolinska Institutet (KI) är ett av 

sju lärosäten som omfattas av utvärderingen. Lärosätena har blivit ombedda att under 

hösten 2024 lämna in utvärderingsunderlag, för granskning av en internationell expertpanel. 
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VR planerar att ha en utvärderingsrapport klar senast i april 2025. Föredragande går igenom 

hur VR:s utvärderingsmodell ser ut och hur arbetet vid KI har gått till. Utvärderingen har tagit 

sin bas i ett antal toppublikationer samt fallstudier. 

Diskussion följer, bland annat om hur materialet kan användas och spridas framöver. 

Dessutom lyfts frågan om det kan finnas ett behov av att göra en mer heltäckande 

kartläggning av KI.  

§ 9  
Beslut om utdelning av en donation för forskning inom Rehab Skallskador  

Per Svenningsson anmäler jäv och lämnar rummet. Tove Älvemark Asp föredrar ärendet. 

Under 2021 erhöll Karolinska Institutet (KI) 2 195 000 kr i ett testamente, där det anges att 

KI ska använda pengarna till forskning om rehabilitering efter skallskador. Processen att 

identifiera lämpliga mottagare har dock inte startats förrän under 2024. Vicerektor för 

forskning Marie Arsenian Henriksson och vice ordförande i kommittén för forskning 

Christian Giske har gjort en inventering på KI för att hitta lämpliga mottagare till donationen. 

Tre projekt inom forskningsområdet har identifierats. Forskargruppsledarna har fått 

inkomma med en kortare projektbeskrivning samt CV. Förslaget är att beloppet delas med 

730 000 kr till vartdera projekt. 

En diskussion följer om tillvägagångssättet för att identifiera forskare. Marie Arsenian-

Henriksson redogör för de utmaningar som varit förknippade med processen som bl a 

utförts via prefekter. En diskussion följer där det påpekas att det finns utmaningar med att 

söka kandidater via prefekterna, bl a på grund av deras arbetsbörda vilket kan leda till att 

engagemanget kan variera kring att aktivt söka kandidater och på så sätt negativt påverka 

forskares möjligheter att bli aktuella för denna typ av donationer. För att förbättra framtida 

processer föreslås möjligheten att använda RIMS som verktyg för att identifiera potentiella 

forskare och inte minst utesluta att några forskare förbises. Det lyfts att RIMS ännu inte är 

riggat för att ta fram denna information. Ordförande och vice ordförande tar med sig dessa 

synpunkter inför kommande donationer. 

Kommittén för forskning beslutar  

att godkänna utdelning ur donationen för forskning inom Rehab Skallskador enligt förslag  

att förklara beslutet med omedelbar justering. 

§ 10  
Beslut om utdelning ur Ulla Hamberg Angebys och Lennart Angebys stiftelse - 
Artros    

Pernilla Petersson informerar i ärendet. Stiftelsens ändamål är att stödja forskning kring 

hjärt- och lungsjukdomar med prioritet på stroke och reumatologiska sjukdomar, med 

prioritet på artros. Från och med i år har utlysningen delats upp i två separata utlysningar, 

stroke respektive artros. Beslut om stroke togs på KF:s förra sammanträde. Förslaget från 

granskningsgruppen för reumatologiska sjukdomar med prioritet artros är att fördela hela 
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det disponibla beloppet 2 500 000 kr, mellan 4 sökande, 3 kvinnor (beviljandegrad 60%) 

och 1 man (beviljandegrad 20%).  

Ärendet bordlades vid KF 16/12 2024 på grund av misstänkt jäv i granskargruppen. Två nya 

granskare har därefter tillsatts och den nya granskningen gav samma utfall som den första. 

Kommittén för forskning beslutar 

att godkänna granskarnas förslag enligt nedan 

att förklara beslutet med omedelbar justering 

 

§ 11  
Tilldelning av medel i rekryterings- och konsolideringsprogrammet för juniora 
forskare ("karriärtrappan")   

Lara Edin och Sofia Juhlin är föredragande i ärendet. Fakultetsnämnden beslutade 20 maj 

2024 att utlysa medel för anställningar som biträdande lektor samt konsolideringsbidrag. 

Rekryteringsnämnden har genomfört utlysning och bedömningsprocess för anställningarna 

som biträdande lektor. Kommittén för forskning har genomfört utlysning och bedömnings-

process för konsolideringsbidrag. 

För både biträdande lektorer och konsolideringsbidrag har en intern granskningsgrupp 

genomfört en fördjupad granskning av samtliga behöriga ansökningar för att säkerställa att 

de sökandes publikationer är korrekt redovisade enligt ansökningsinstruktionerna. 

Granskningsgrupperna har inte identifierat några allvarliga avvikelser. Därefter gjordes ett 

första urval baserat på en sammanvägd bedömning av de sökandes kompetens och 

projektens vetenskapliga kvalitet av en intern bedömningspanel. De högst rankade 

ansökningarna skickades sedan ut till externa sakkunniga för individuell bedömning och 

poängsättning. Slutligen genomförde den interna granskningsgruppen intervjuer med de 

högst rankade kandidaterna från den externa granskningen. 

Därefter sammanfördes de externa sakkunnigas medelpoäng och den interna 

bedömningspanelens gemensamma slutpoäng från intervjuerna, vilket resulterade i en 

slutlig ranking av kandidaterna, där extern och intern bedömning vägde lika d v s 50% per 

bedömningsgrupp. 

Diskussion följer kring det totala antalet externa sökande biträdande lektorer och varifrån 

de kommer (nationellt och internationellt). Föredragande ska återkomma i frågan. En annan 

fråga som lyfts är vilka de externa granskarna är och om de sökande får någon feedback 

från den gruppen. Marie Arsenian-Henriksson påpekar att det i vissa fall har förekommit 

skillnader i poängsättning från de externa granskarna och den interna panelen. Hon betonar 

att intervjuerna är en avgörande del av processen. Genom dessa har panelen fått djupare 

insikter om vilka sökande som är kvalificerade för ett konsolideringsbidrag. Detta ligger till 

grund till att 9 av 14 möjliga bidrag föreslås att beviljas. 
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Kommittén för forskning beslutar 

att tilldela medel för anställning som biträdande lektor samt startbidrag för forskning till de 

åtta högst rankade kandidaterna enligt bifogad promemoria. Övriga kandidater placeras 

som reserver rangordnat efter totalpoäng. 

att tilldela konsolideringsbidrag till de 9 högst rankade kandidaterna enligt bifogad 

promemoria. 

att beslut om den svarstid den tilldelade har på sig att tacka ja eller nej till medlen för 

anställning som biträdande lektor delegeras till ordförande i rekryteringsnämnden. 

att beslut om den svarstid den tilldelade har på sig att tacka ja eller nej till konsoliderings-

bidrag delegeras till vicerektor för forskning, samt 

att förklara paragrafen omedelbart justerad. 

  

§ 12  

Vad vill KF diskutera med rektor, prorektor samt vicerektor för forskarutbildning 

Marie Arsenian-Henriksson ger en bakgrund i ärendet. Rektor och prorektor besöker KF i 

mars. Vicerektor för forskarutbildning har fått förhinder varför hans medverkan flyttas fram.   

Diskussion följer kring ett rad områden. KF:s ledamöter erbjuds att skicka förslag på frågor 

till samordnare (Gustaf Cars) senast torsdag 13/2. 

§ 13  
Aktuellt klinisk forskning       

Viktoria Svensson informerar om aktuella frågor i klinisk forskning och i relationen KI-

Karolinska Universitetssjukhuset samt ger information om sammanträden i ledningsgruppen 

KI-Region Stockholm. 

 

§ 14  
Information om plan för årliga utlysningar i KIRI     

Konstantinos Meletis är föredragande i ärendet. I nuläget finns det 64 KIRI-fellows och han 

framhåller att KIRI-postdoks är en katalysator för interdisciplinärt samarbete. Föredragande 

informerar om en plan att utlysa postdoks inom KIRI varje år. 

Diskussion följer kring om hur KIRI-konceptet skulle kunna säkras inför framtiden/kan 

byggas ut. 

 

§ 15  
Utseende av ledamot i rekryteringsnämnden   

Marie Arsenian-Henriksson informerar i ärendet. Nuvarande ledamot Maria Eriksson har 

begärt att entledigas som KF:s representant i rekryteringsnämnden. Kommittén för 
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forskning behöver därför utse en ersättare för kvarvarande mandatperiod (till och med 31 

december 2026). Marie återger processen att identifiera en ledamot. 

Kommittén för forskning beslutar  

att utse Ute Römling som ledamot i rekryteringsnämnden i egenskap som representant för 

kommittén för forskning för perioden 2025-02-06 – 2026-12-31.  

att förklara paragrafen omedelbart justerad. 

 

§ 16  
Övriga frågor  

Christian Giske informerar att biosäkerhetskommittén har omorganiserats och sedan 1/1 

2025 är inordnad under skyddskommittén. Biosäkerhetskommittén har tidigare varit KF:s 

ansvarsområde. Ett nytt utkast om biosäkerhetskommittén uppdrag och sammansättning 

kommer att skickas till KF för kommentarer och Christian Giske har framför att det är 

önskvärt att hitta en form för formell samverkan mellan biosäkerhetskommittén och KF även 

framgent. 

Marie Arsenian-Henriksson informerar om några övriga frågor.  

 

Anmälningsärenden/Information för kännedom (ej planerad föredragning) 

a) FN protokoll; länk 
b) KFU protokoll; länk   
c) KU protokoll; länk 
d) Forskningsrådet KI-Region Stockholm protokoll; länk 
e) Ledningsgruppen KI-Region Stockholm protokoll, länk 
f) Karolinska Institutets Animal welfare body Annual report 2024 
g) Remiss av departementspromemorian Bättre migrationsrättsliga regler för forskare och 

studenter Ds 2024:31 
h) K2025-0260 Organisationsförändring Stab FoUU 
i) Beslut KI representanter i FoUU-kommittéerna 2025–2027 (1-1072-2024) 
j) Representation KF i arbetsgrupper/andra organ, länk 
 
Vid protokollet 

Gustaf Cars 

Justeras Justeras 

Marie Arsenian-Henriksson Christian Giske 

 

https://medarbetare.ki.se/fakultetsnamnden-ledamoter-sammantradestider-och-protokoll
https://medarbetare.ki.se/kommitten-for-utbildning-pa-forskarniva
https://medarbetare.ki.se/protokoll-ku
https://ki.se/samverkan/forskningsradet-sammantradestider-och-protokoll
https://ki.se/samverkan/ledningsgruppen-ki-region-stockholm-sammantradestider-och-protokoll
https://kise.sharepoint.com/:x:/t/GRP_KF-mtenledamter/EaBxvAvv59VEr8g9DvkRX8QBFvZriOEI-tA56I7Mg4o8Bg?e=Spu26b
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